

«РИ» № 1/2010

Тема номера: Забытые имена. Неизвестные коллекции

Theme of the issue: Forgotten names, unknown collections

Елена Бехтиева

Вечер памяти Ильи Остроухова в Государственной Третьяковской галерее

Благотворительный фонд имени Павла Третьякова организовал мемориальный вечер, посвященный 80-летию передачи коллекции иконописи, живописи и графики из музея Ильи Остроухова в собрание Третьяковской галереи. Этому же событию был посвящен издательский проект Фонда – специальный выпуск журнала «Русское искусство» на тему «Илья Остроухов. Художник. Коллекционер. Созидатель», который и был представлен вниманию общественности 5 ноября 2009 года в конференц-зале галереи. Личность крупнейшего собирателя произведений искусства, прежде всего икон, замечательного художника, незаурядного человека Ильи Остроухова была представлена в докладах выступавших во всем своем неповторимом обаянии и масштабе.

Elena Bekhtiyeva

Evening in Memory of Ilya Ostroukhov at the Tretyakov Gallery

The charitable Fund named after Pavel Tretyakov held a memorial evening to mark the 80th year since Ilya Ostroukhov's collection of icons, secular paintings, and graphic works was donated to the Tretyakov Gallery. Also dedicated to that event was the Fund's publication project: the special issue of the Russian Fine Art magazine on the theme "Ilya Ostroukhov as Artist, Collector, and Creator" which was presented to the public Nov 5, 2009 at the Tretyakov Gallery's conference hall. The speakers at that conference rendered in full scale and in all its charm the personality of that outstanding artist and collector of art, mostly of icons.

Russian source